

India playing 'pharmacy of the world' role during Covid-19 crisis: SCO Secretary-General

India has so far supplied medicines to 133 countries in the fight against COVID-19, which shows India's generosity, despite the fact that the country's government has taken urgent measures to prevent and treat the disease on a national scale, Shanghai Cooperation Organisation Secretary-General Vladimir Norov told PTI in an interview.

India is playing the role as the 'pharmacy of the world' during the COVID-19 pandemic with its vast experience and deep knowledge in medicine, setting the tone for many regional and global initiatives, Vladimir Norov has said.

India has so far supplied medicines to 133 countries in the fight against COVID-19, which shows India's generosity, despite the fact that the country's government has taken urgent measures to prevent and treat the disease on a national scale, Norov told PTI in an interview.

This is a worthy and responsible example of the behaviour of a major power, and at the same time demonstrates the complementarity and mutual support of the SCO member states, he said. India last week overwhelmingly won the election to the United Nations Security Council (UNSC) for a non-permanent seat.

Commenting on India's election to the UNSC, Norov, who visited New Delhi in January this year and held extensive talks with the top Indian leadership, said that the country's entry into the powerful UN organ is more than symbolic.

"This is more than symbolic now as India secures its non-permanent membership in the UN Security Council for the period of 2021-2022. "I am sure that highly qualified scientists and medical professionals in India will take an active part in the efforts of the world community to study and research the coronavirus pandemic and develop a vaccine," Norov said.

”India plays the role of the ‘pharmacy of the world’ and in terms of a pandemic it is crucial in a global context,” he said. Beijing-headquartered SCO is an eight-member economic and security bloc. India and Pakistan were admitted into the grouping in 2017. Its founding members include China, Russia, Kazakhstan, Kyrgyzstan, Tajikistan and Uzbekistan.

”India today sets the tone in many regional and global initiatives. It has a good reason for this: it relies on its vast experience and deep knowledge in the field of medicine and health management, including the production of high quality, affordable medicines, equipment and vaccines,” said Norov, the former foreign minister of Uzbekistan.

”India has become the world’s largest producer of generic medicines, accounting for 20 per cent of the total global production, and meeting 62 per cent of the global demand for vaccines,” he said.

Norov said that taking into account India’s commitment to international cooperation and solidarity, as well as its positive contribution to supporting the world’s most important institutions of cooperation, he gives it a priority in efforts to reach a consensus on the central role of the UN and the World Health Organization (WHO).

He said that India has also played an active role in providing assistance to many countries, including the SCO member states, in the supply of medicines and essential drugs. With India’s accession into the SCO as a full member, new opportunities for further development and deepening of full-scale cooperation have opened up, the Secretary-General of the grouping said.

”India’s policy and practice in the international arena in the context of the coronavirus pandemic have fully proved the correctness of the course outlined by Prime Minister (Narendra) Modi at the Bishkek Summit in 2019 – the priority of cooperation in the field of health,” he said.

Norov also made a special mention of Modi's proposals to evolve a common vision for strengthening healthy cooperation in the region. "At the last SCO Summit, Modi made a number

of proposals to activate key areas of interaction. He noted that there should be a common vision of strengthening healthy cooperation in our region.

"In his opinion, the letters that add up as the word HEALTH can be a great format for collaboration: H- Healthcare cooperation, E- Economic cooperation, A- Alternative energy sources, L- Literature and culture, T- Terrorism free society, H- Humanitarian cooperation," he said.

India has far-reaching broad plans to increase the role and authority of the SCO in the international arena, Norov added.



Индия играет роль «мировой аптеки» в период кризиса «Ковид-19» - генеральный секретарь ШОС

До сих пор Индия поставляла лекарства в 133 страны в борьбе с COVID-19, что свидетельствует о щедрости Индии, несмотря на тот факт, что правительство страны приняло срочные меры по профилактике и лечению заболевания в национальном масштабе, Генеральный секретарь Шанхайской организации сотрудничества Владимир Норов рассказал РТГ в интервью.

Владимир Норов заявил, что Индия играет роль «аптеки мира» во время пандемии COVID-19 с ее обширным опытом и глубокими знаниями в области медицины, что задает тон для многих региональных и глобальных инициатив.

Это достойный и ответственный пример поведения крупной державы, и в то же время он демонстрирует взаимодополняемость и взаимную поддержку государств-членов ШОС, сказал он. Индия на прошлой неделе в подавляющем большинстве победила на выборах в Совет Безопасности ООН (СБ ООН) на непостоянное место.

Комментируя избрание Индии в СБ ООН, Норов, который посетил Нью-Дели в январе этого года и провел широкие переговоры с высшим руководством Индии, сказал, что вступление страны в мощный орган ООН является более чем символическим.

«Сейчас это более чем символично, поскольку Индия обеспечивает свое непостоянное членство в Совете Безопасности ООН на период 2021-2022 гг. Я уверен, что высококвалифицированные ученые и медицинские работники в Индии примут активное участие в усилиях мирового сообщества по изучению и исследованию пандемии коронавируса и разработке вакцины», - сказал Норов.

«Индия играет роль «аптеки мира», и в условиях пандемии она имеет решающее значение в глобальном контексте», - сказал он. ШОС со штаб-

квартирой в Пекине - это блок экономики и безопасности из восьми членов. Индия и Пакистан были приняты в группу в 2017 году. В ее состав вошли Китай, Россия, Казахстан, Кыргызстан, Таджикистан и Узбекистан.

«Индия сегодня задает тон во многих региональных и глобальных инициативах. У этого есть веская причина: она опирается на свой обширный опыт и глубокие знания в области медицины и управления здравоохранением, включая производство высококачественных, доступных лекарств, оборудования и вакцин», - сказал Норов, бывший министр иностранных дел Узбекистана.

«Индия стала крупнейшим в мире производителем непатентованных лекарств, на ее долю приходится 20 процентов общего мирового производства и 62 процента мирового спроса на вакцины», - сказал он.

Норов сказал, что принимая во внимание приверженность Индии международному сотрудничеству и солидарности, а также ее позитивный вклад в поддержку наиболее важных мировых институтов сотрудничества, он отдает ей приоритет в усилиях по достижению консенсуса в отношении центральной роли ООН и Всемирной организации здравоохранения (ВОЗ).

Он сказал, что Индия также играет активную роль в оказании помощи многим странам, в том числе государствам-членам ШОС, в поставках основных лекарств. Генеральный секретарь группировки заявил, что с вступлением Индии в ШОС в качестве полноправного члена открылись новые возможности для дальнейшего развития и углубления полномасштабного сотрудничества.

«Политика и практика Индии на международной арене в контексте пандемии коронавируса полностью подтвердила правильность курса, изложенного премьер-министром (Нарендрой) Моди на саммите в Бишкеке в 2019 году - приоритет сотрудничества в области здравоохранения», отметил он.

Норов также особо отметил предложения Моди по выработке общего видения укрепления здорового сотрудничества в регионе. «На последнем саммите ШОС Моди сделал ряд предложений по активизации ключевых направлений взаимодействия. Он отметил, что в нашем регионе должно быть общее видение укрепления здорового сотрудничества.

По его мнению, буквы, которые в совокупности составляют слово ЗДОРОВЬЕ, могут быть отличным форматом для сотрудничества: Н-сотрудничество в области здравоохранения, Е-экономическое сотрудничество, А- альтернативные источники энергии, Л- литература и культура, Т-общество, свободное от терроризма, Н- Гуманитарное сотрудничество », - сказал он.

Норов добавил, что у Индии далеко идущие широкие планы по повышению роли и авторитета ШОС на международной арене.

Источники:

[<https://m.timesofindia.com/india/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/articleshow/76492424.cms> | <https://m.timesofindia.com/india/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/articleshow/76492424.cms>]

[<https://www.financialexpress.com/lifestyle/health/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/1998587/lite/> | <https://www.financialexpress.com/lifestyle/health/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/1998587/lite/>]

[<https://www.outlookindia.com/newscroll/amp/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid19-crisis-sco-secretarygeneral/1872805> | <https://www.outlookindia.com/newscroll/amp/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid19-crisis-sco-secretarygeneral/1872805>]

[https://m.economictimes.com/industry/healthcare/biotech/pharmaceuticals/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/amp_articleshow/76492428.cms | https://m.economictimes.com/industry/healthcare/biotech/pharmaceuticals/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-secretary-general/amp_articleshow/76492428.cms]

[https://wap.business-standard.com/article-amp/current-affairs/india-pharmacy-of-the-world-during-covid-19-crisis-says-sco-secy-general-120062100435_1.html | https://wap.business-standard.com/article-amp/current-affairs/india-pharmacy-of-the-world-during-covid-19-crisis-says-sco-secy-general-120062100435_1.html]

[<https://news.knowledia.com/IN/en/articles/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-75251d66d50e09121576dfa8a2557c0253ddfbb3> | <https://news.knowledia.com/IN/en/articles/india-playing-pharmacy-of-the-world-role-during-covid-19-crisis-sco-75251d66d50e09121576dfa8a2557c0253ddfbb3>]